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Pátek
Prázdniny utekly jako voda, a než byste řekli 
Chropyně, byly tady tolik očekávané Hody. 
Ano, tři dny plné zábavy a akcí, kde si na své 
přišel opravdu každý, ale pojďme to vzít hezky 
od začátku. 
Páteční hodový program zahájila vernisáž 
výstavy obrazů s názvem „Co máme v duši?“. 
A najít odpověď na tuto otázku přišlo nebý-
valé množství návštěvníků. Po úvodním slovu 
starostky města Chropyně Ing. Věry Sigmun-
dové všechny přivítala i ředitelka příspěvkové 
organizace SLOCH Mgr. Jana Kutá, která 
představila všem hostům umělce, jejichž díla 
zaplnila víceúčelový sál chropyňského zámku. 
Čestným hostem této vernisáže byla hulínská 
malířka paní Eva Milotová, která promluvila 
o tom, jak ona sama vnímá spojení umění 
a duše. Talent je takovým spojením duševního 
světa a vnitřního vyzařování. V malbě se pak 
zhmotní pocity, emoce a vnímání světa kolem 
nás a to je na tom to krásné. Ano, umění je po-
travou pro duši a je třeba o něj pečovat, 
podotkla. Samotnou výstavu pak zahájilo hu-
dební číslo pod vedením Herberta Novotného. 
Návštěvníci tak měli možnost nejen si pro-
hlédnout vystavovaná díla, ale také pohovořit 
s autory samotnými. Chvílemi nebylo v sále 
k hnutí, což jen dokazovalo, že o umění 
je v našem městě velký zájem. 
Podvečer pak zpestřil netradiční koncert 
v rytířském sále našeho zámku. Mladí uměl-
ci v kytarovém kvartetu K4 a duetu kytary 
a klarinetu SeNo duo posluchačům předvedli 
neopakovatelný hudební zážitek jak z hudby 
klasické, tak i z té alternativní. Páteční program 
uzavřelo letní kino.

Sobota
Sobotní ráno se neslo ve znamení jarmarku. 
K vidění byly různé stánky plné rukodělných 
výrobků a řemesel. Nechyběly ani stánky s ob-
čerstvením. A věřte mi, že vůně grilovaných ma-
krel se nesla od Plešovce až po Záříčí. Po obě-
dě se chropyňské náměstí proměnilo v Jurský 
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park. U pradávné sopky s dinosaury byla pro 
děti přichystána archeologická hra, kde z písku 
za pomoci štětce vyzvedávaly napodobeniny kos-
tí. Chvílemi se zde tvořily fronty, ale jen do do-
by, než děti za stromy zahlédly obrovského Tyra-
nosaura, který si to špacíroval po našem náměstí. 
Samozřejmě byl ochočený a jeho krotitelka 
o něm všem přihlížejícím vyprávěla zajímavé 
příběhy. Občas padla i nějaká ta hádanka, 
za kterou byly děti odměněny malými cenami. 
Pro šikovné kluky a holky si RC Sedmikráska 
připravilo tvořivé dílny, takže si mohli vystřiho-
vat, lepit, ale také tvořit malé vlastní výrobky. 
A kdo se chtěl projet po Chropyni, pro toho 
byl na náměstí připravený vláček. 
V tu dobu už byl v plném proudu i Pohádkový 
zámek a letos se návštěvníci podívali i do míst, 
kudy dříve tato pohádková trasa nevedla, což 
bylo skvělé. V rytířském sále na všechny čekal 
král se svojí rodinou a hned vedle se moh-
li návštěvníci setkat s králem Ječmínkem a je-
ho ženou. V každé další komnatě na děti 
čekaly pohádkové postavy a děti tak hádaly, 
z kterépak pohádky jsou. Zajímavé pak bylo 
podzemí chropyňského zámku, kde na děti 
čekala hodná strašidla a na dospělé muže víly 
divoženky, které je lákaly na elixír lásky. Po-
kud je nám však známo, naštěstí se zde žádný 
návštěvník nezapomněl. 
Ale honem na Sokolský stadion. Tam už na děti 
čekal břichomluvec Zdeněk Polách se svými 
loutkami a na přítomných dětech bylo vidět, 
že se náramně baví. A vlastně nejen děti, závě-
rečné vystoupení patřilo i přihlížejícím dospělá-
kům a o dobrou náladu nebyla nouze. Vzápětí 
se na pódiu objevila show Páji Chabičovského, 
který to se svými děvčaty doslova rozbalil. Známé 
songy roztančily všechny děti a také mnoho do-
spělých se nechalo strhnout k tomu, aby se za-
vlnili. A právě pro ně následoval další program. 
Pásmo koncertů zahájila punková skupina 
Nšoči, následoval perfektní koncert kroměříž-
ské rockové skupiny DneskaNe, ale samotným 
hřebem večera byla již tradiční skupina Expo 
a Penzion. Je to až k nevíře, kolik lidí se na So-
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kolský stadion vejde. Nicméně v kotli to vřelo 
a zábava doslova gradovala.

Neděle
Nedělní ráno patřilo hodové mši svaté. I přes 
to, že se venku poměrně hodně rozpršelo 
a po ránu jsme už hledali ve svých skříních 
kabáty a bundy, se náš malý kostel doslova 
zaplnil. Hodová mše svatá již tradičně patřila 
k oslavě patrona našeho kostela sv. Jiljí. O něm 
samotném již bylo napsáno mnohé. Co však 
rezonovalo letošní mší bylo poděkování za úro-
du. Zvykli jsme si, že vše, po čem prahneme, 
se dá koupit a naše doba je spjata s obrovským 
konzumem. Jenže ti, co naši úrodu pěstují, nebo 
zpracovávají, jsou závislí na počasí, které je v po-
sledním čase značně vrtkavé. Sucho, orkány 
či povodně decimují úrodu a současná situace 
ve světě, ať se již jedná o Covid, energie či vál-
ku na Ukrajině, situaci dále komplikují. Čekají 
nás nové směry jako střídmost, udržitelnost 
a recyklace. A vděk za úrodu je tedy na místě. 
Počasí se neumoudřilo ani po obědě, a tak 
bouřka a příval deště zahnal návštěvníky odpo-
ledního pásma pod stany. Chropyňské babky 
však situaci vyřešily po svém a přišly za svými po-
sluchači, takže jim byly na dosah. Dobrá nálada 
a zpěv jako by zahnaly déšť, a tak se Móresáci 
seřadili na pódiu a sokolský stadion se pomalu 
zaplnil posluchači krásných lidových písní. Kdo 
by neznal Hanačku? Řeč je o dechové hudbě 
z Břestu, která rozvlnila nejednoho posluchače, 
a ti odvážnější se před pódiem zatočili v kole. 
Sóla střídaly duety a krásný koncert na chvíli 
přerušil křest nové knihy o Chropyni – Pozdravy 
z Chropině i Chropyně, kterou napsala místní 
rodačka paní Martina Kunčarová. Kmotrami této 
krásné knihy se staly starostka města Ing. Vě-
ra Sigmundová, paní Jaroslava Pospíšilová a pa-
ní Květa Dvořáková, která se na této knize 
rovněž podílela množstvím krásných dobových 
pohlednic ze své sbírky. Po autorčiných slovech 
díků městu Chropyně a příspěvkové organizaci 
SLOCH, díky kterým tato kniha vznikla, přišla 
i řada na vyprávění, jak tato zajímavá kniha vznik-
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la a co je jejím hlavním posláním. Pro ty star-
ší je to vzpomínka na časy, kdy Chropyně vy-
padala trochu jinak, a pro ty mladší generace 
pak zdroj informací o historii města, ve kterém 
žijí. A než jsme se nadáli, k nebi se vznesl špunt 
ze sektu a všichni zúčastnění připili na zdar 
tohoto projektu. Všichni, kteří si knihu o Chro-
pyni koupili, si ji mohli nechat podepsat od její 
autorky prostřednictvím autogramiády. A pro 
ty z Vás, co jste to nestihli, připomínáme, 
že je kniha k zakoupení v chropyňském zámku 
a v městské knihovně. Po dalším pásmu Hanačky 
se na pódiu objevil dětský hudební folklórní spo-
lek Ječmínek, aby nám všem připomněl, že Hody 
jsou oslavou nejen úrody, ale také hromady práce 
s ní spojené a že po tom kusu lopoty je třeba 
se i trochu pobavit. 
Nedělní odpolední pásmo pak uzavřel Chro-
pyňáček, který doprovodila cimbálová muzika 
Dubina. Jedna krásná lidová písnička střídala 
druhou a Chropyní se nesl folklór, který k ní ne-
odmyslitelně patří. 
Naše Hody jsou u konce a i letos byly požehna-
ně bohaté. Hromada akcí, vystoupení a veselí, 
kde si na to své přišel opravdu každý. A tak jsme 
se rozloučili s létem, ale nezoufejte, za chvíli 
tu bude další.                          

Poděkování 
Chtěla bych poděkovat všem organizátorům 
za odvedenou práci nejen při přípravě, ale 
také v průběhu letošních chropyňských hodů. 
Poděkování patří především organizaci SLOCH, 
která celé hody organizovala. Její pracovnice 
nejenže zajistily bohatý program, ale také 
perfektně koordinovaly spoustu dalších činností 
(např. ostrahu a úklid areálu), které nám ná-
vštěvníkům umožňují si podobné akce dosyta 
užít. Současně děkuji dobrovolníkům z farnosti 
za slavností vyzdobení kostela a přípravu dů-
stojné oslavy výročí patrona našeho kostela 
sv. Jiljí. Velké díky patří také všem účinkujícím, 
Turistickému oddílu Kamínek, Rodinnému 
centru Sedmikráska a dalším organizátorům. 

Věra Sigmundová

fotofotofotofotofotffotfotof : To: To: ToToT: To: ToToooRoRoRoRooRoRoRRRoRoRoRoRoRoRRoRoRoRoRoRoRoooRoooRoRRRRRRoRoo
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V neděli 4. září 2022 jsme v Chropyni oslavili hody ke cti sv. Jiljí, 
patrona našeho kostela. Když jsme se v roce 2001 pokusili o obnovu 
tradice Hodů, tak jsme vůbec netušili, jakým směrem se tato osla-
va posune. Ústřední událostí je samozřejmě hodová mše svatá, při 
které postupně celebrovali nejen naši faráři P. Beníček, P. Putala 
a P. Trčka, ale vystřídalo se tu i několik novokněží, kaplanů a farářů. 
K hodové mši svaté se časem přidalo i poděkování za úrodu a od-
polední pobožnost s požehnáním a mnohdy i s novokněžským. Všem 
za jejich službu, duchovní a lidská povzbudivá kázaní i požehnání 
děkuji jménem všech zúčastněných.
Během této doby hudební doprovod kromě varhaníků a zpěváků 
doplnila i SCHOLA MELODICA, Hanačka z Břestu a Scholla při 
kostele sv. Máří Magdalény v Hovězí (rodná obec otce Jiřího). Všem 
patří velký dík.
Oslavou a ozdobou od prvopočátku byli nejen krojovaní Hanáčci 
z místního Hanáckého souboru Ječmínek, ale byli tu i někteří naši 
farníci v krojích. S příchodem otce Jiřího se k hodové mši svaté 
postupem času přidalo i poděkování za úrodu. Teď už každoročně 
je kostel vyzdoben plody a úrodou z našich zahrad, polí a vinic 
a v obětním průvodu přináší naši Hanáčci dary, abychom vzdali díky Bohu 
za to, že nám žehnal a pomáhal při zajišťování úrody. Děkuji vedoucím 
Ječmínka, kteří se během těch 22 let vystřídali ve vedení souboru, 
za zajištění a přípravu Hanáčků k účasti na mši svaté a také děkuji všem 
Hanáčkům za jejich účast a pomoc. Poděkování patří i všem ženám 
a mužům, kteří uklízí kostel během roku, a zvláště na svátky a hody. 
Velké poděkování si zaslouží ženy, které pěstují květiny na farní zahradě 
a aranžují v kostele celoročně květinovou výzdobu a na hody ji doplňují 
i tematicky úrodou. Za výzdobu kostela k poděkování za úrodu děkuji 
paní Štulajterové a Horákové, paní Jedličkové a jejím dcerám, paní 
Kovaříkové, Klusové a Růžičkové. Děkuji také všem, kdo svými výpěstky 
přispěli na výzdobu kostela, zvláště rodinám Míšových. V neposlední řadě 
děkuji za ovoce a zeleninu do obětního průvodu, které každoročně 
daruje Josef Mlčoch – Zahradnictví Chropyně.
Letos jsem předala štafetu při zajišťování a organizaci zdárného 
průběhu a slavení hodů mladší generaci a věřím, že se jim s vaší 
i Boží pomocí bude dařit. Kdyby se našel někdo, kdo by rád pomáhal 
při výzdobě kostela nejen na hody, ale celoročně by se rád podílel 
na květinové výzdobě kostela nebo by rád pomáhal na farní zahradě, 
tak neváhejte a kontaktujte pana faráře nebo paní Míšovu, anebo 
i mě. Budeme rádi za každou pomoc.

Poděkování za Hody

cena
350 Kč

knihu je stále možné zakoupit
v Městské knihovně

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy

Nově  !!! - bezplatná likvidace pneumatik

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama

Věřím a doufám, že s vaší pomocí a pomocí Boží se nám podaří tradici 
hodů a poděkování za úrodu v našem městě udržet. Děkuji všem, kteří 
s námi hody slavíte, prosíte a děkujete.

Marta Boubelíková
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V pořadí 24. zasedání Zastupitelstva, poslední v minulém volebním 
období, proběhlo za účasti 16 zastupitelů a dvou zástupců z řad obča-
nů standardně v Městském kulturním středisku dne 21. září. Z jednání 
se předem řádně omluvil Ing. P. Kučeravec. Na základě schváleného 
programu zastupitelé toho dne projednali následující:

Zpráva o činnosti Rady města 
Místostarosta přednesl zastupitelům zprávu o činnosti městské Rady. 
Do rozpravy se přihlásil pan M. Pospíšil, který projevil svůj nesouhlas 
s vydáním souhlasu s opravou polní komunikace v lokalitě luk Hejtman, 
o nějž požádala fa EKO Agrostav. Dle jeho názoru je toto rozhodnutí 
v nesouladu s rozhodnutím referenda k těžbě štěrkopísků a navrhl, 
aby zastupitelstvo toto rozhodnutí Rady města zrušilo a o souhlasu 
rozhodovalo až nové Zastupitelstvo po volbách. K dané problematice 
se rozhořela diskuze na téma jak samotných možností zamezení těžbě 
stěrku na loukách, tak i na druhé straně nad možnými, zejména ekono-
mickými dopady, pokud by město k tomuto kroku přistoupilo. Výsledkem 
této diskuze bylo neschválení návrhu usnesení pana zastupitele Pospíšila 
na zrušení rozhodnutí Rady města v dané věci, když pro tento návrh hlaso-
val pouze on sám, ostatní zastupitelé byli proti, nebo se hlasování zdrželi. 
Následně všemi 16 hlasy vzali zprávu o činnosti Rady města na vědomí.

Zpráva o činnosti Finančního výboru 
Předseda výboru Mgr. M. Bajgar informoval, že od minulého jednání 
Zastupitelstva se tento orgán sešel jedenkrát, ale jak se již v tomto ob-
dobí stalo několikrát, z jednání nejsou žádné výstupy, protože se opět 
nesešel potřebný počet členů výboru tak, aby tento orgán mohl být 
usnášeníschopný. 

Zpráva o činnosti Kontrolního výboru 
Předsedkyně výboru JUDr. N. Navrátilová informovala, že kontrolní 
výbor se od posledního zasedání Zastupitelstva sešel pouze jedenkrát. 
Na svém posledním zasedání v tomto volebním období výbor dokon-
čil svou práci v souladu se schváleným plánem práce, tedy provedl 
mimo jiné kontrolu pohledávek města Chropyně, hospodaření města 
i příspěvkových informací a nechal si předložit srovnávací analýzu no-
vého systému odpadového hospodářství (tzv. „DooR to DooR“ systém) 
se systémem předchozím.

Zpráva o činnosti Investičního výboru 
Také předseda tohoto výboru Ing. J. Kalinec informoval, že tento výbor 
se sešel jednou a na svém jednání provedl kontrolu stavu příprav in-
vestiční akce rekonstrukce místních komunikací na ulici Ječmínkova 
a náměstí Svobody v kontextu se získanou dotací na tuto investiční akci. 
Dále byla v obecné rovině zhodnocena činnost výboru ve volebním 
období. Na závěr předseda poděkoval všem členům výboru, zastupite-
lům, i tajemníkovi výboru Ing. J. Pospíšilovi za příkladnou spolupráci. 
Pan I. Juřena se zajímal, zda byla vybrána firma na technický dozor 
pro rekonstrukce výše zmíněných komunikací, a Mgr. M. Vlasatý chtěl 
ověřit informaci, zda v souvislosti s probíhající rekonstrukcí parkoviště 
u ulice Mrlínek si soukromý majitel parkoviště v blízkosti své provozovny 
tuto výstavbu hradí. Na oba dotazy kladně odpověděla paní starostka. 
Zastupitelé následně, stejně jako u obou předchozích zpráv, vzali zprávu 
o činnosti tohoto výboru jednomyslně na vědomí. 

Rozpočtové opatření města Chropyně č. 3 v roce 2022
Paní starostka Ing. V. Sigmundová informovala zastupitele o potřebách 
posledních změn rozpočtu města v tomto volebním období. Vzhledem 
k tomu, že všechny plánované finanční přesuny byly paní starostkou 
velmi srozumitelně okomentovány, nikdo se do rozpravy nepřihlásil 
a zastupitelé všemi přítomnými hlasy rozpočtové opatření schválili. 

Informace o průběžném hospodaření města Chropyně v roce 
2022
Stejně tomu bylo i u následujícího bodu, kde paní starostka konstato-
vala, že daňové příjmy se vyvíjejí velmi dobře, v tuto chvíli jsou plněny 
již na 82 %. Příjmy jsou vyšší cca o 7 mil. Kč v porovnání s rokem 2021. 

Do rozpočtu již dorazily některé dotace, například na výkon státní správy 
(2,5 mil. Kč), na sociální práci (444 tisíc Kč), na dostupnost sociálních 
služeb – což je dotace určená v celé své výši pro pečovatelskou službu 
(1,344 mil. Kč), dotace na akci Moderní úřad (580 tisíc Kč), dotace 
na opravu chodníku na Komenského ulici (1,56 mil. Kč) a kompenzační 
daňový bonus (300 tisíc Kč). 
K 30. srpnu byly čerpány prostředky na opravu Městského kulturního 
střediska ve výši 6,2 mil. Kč. 
Výdaje jsou zatím čerpány pouze na 38 %, protože většina investičních 
akcí bývá každoročně dokončena až v závěru roku.

Majetkoprávní záležitosti
Následoval blok majetkoprávních záležitostí, který tradičně, jak bylo 
v tomto období zvykem, přednesl zastupitelům radní M. Jedlička. 
V rámci tohoto bloku zastupitelé schválili prodej části pozemku o výměře 
100 m2 v lokalitě Plešovec, prodej vodovodní přípojky u stavebního 
pozemku na ulici Hrad a převody majetku k hospodaření příspěvkovým 
organizacím SMM a SLOCH. 

Informace Mateřské školy Chropyně o zahájení školního roku 
2022/2023
Paní ředitelka M. Ratůzná přednesla zastupitelům informace k zahájení 
nového školního roku, zejména co se týká počtu dětí, zaměstnanců 
či výše školného. Součástí zprávy bylo také zhodnocení provedených 
oprav ve školce během letních prázdnin a doplnění inventáře. Pana 
I. Juřenu zajímala naplněnost školky z pohledu její kapacity. Paní ředi-
telka konstatovala, že do školky byly přijaty všechny děti, které rodiče 
přivedli k zápisu, tj. 146 dětí, včetně jednoho ukrajinského.

Informace Základní školy Chropyně o zahájení školního roku 
2022/2023
Také ředitel ZŠ Mgr. M. Bajgar, MBA, přednesl obvyklé informace 
v kontextu s novým školním rokem a následně vysvětlil důvody k na-
výšení kapacity školní družiny s ohledem na velmi vysokou poptávku 
ze strany rodičů.

Informace Zařízení školního stravování Chropyně o zahájení 
školního roku 2022/2023
Jako poslední podala informace k zahájení nového školního roku 
ředitelka školní jídelny. Ve své zprávě informovala jak o organizačních 
poměrech, skladbě odběratelů, tak například i o aktuálních cenách 
stravného. 
Všechny tři předchozí materiály vzali zastupitelé jednohlasně na vědomí.

Všeobecná rozprava
Mgr. M. Bajgar, MBA, se vrátil k problémům s docházkou na jednání 
orgánů zastupitelstva, které mnohdy způsobily v minulém volebním 
období problémy v jejich činnosti, a apeloval na leadery politických 
uskupení, aby po volbách při navrhování nových členů výborů volili 
kandidáty, kteří budou mít zájem na jednání docházet a pracovat pro 
město v daných funkcích. Ing. J. Maršálek se omluvil, že se nemohl na 
několik jednání finančního výboru dostavit z objektivních důvodů, 
nicméně se ohradil k hodnocení aktivity členů orgánů zastupitelstva, 
prezentovaném ve Zpravodaji. Podle jeho názoru není možné aktivitu 
členů měřit pouze docházkou, k čemuž se přiklonil i Mgr. M. Vlasa-
tý. Ing. V. Sigmundová se naopak domnívá, že docházka na jednání 
je klíčová, členové jsou do funkcí voleni, aby zastupovali občany, 
a pokud se jednání nezúčastňují, je to špatně.
Paní G. Krajščáková se pokusila znovu otevřít problematiku těžby štěr-
kopísků a vyjádřila své nepochopení k postoji zastupitelů, když dnes 
nechtěli zvrátit rozhodnutí Rady města. K danému tématu se otevřela 
delší debata, do které se zapojilo hodně přítomných, nicméně bez 
jednoznačného závěru. Případné zájemce o průběh této debaty proto 
odkazuji na podrobný zápis z jednání Zastupitelstva, uložený na strán-
kách města.
Ing. J. Kalinec pochválil nové webové stránky města, podle jeho názoru 
jsou přehledné a jsou dobrou vizitkou města.

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně
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Rada města Chropyně se sešla od poslední zprávy ve Zpravodaji pětkrát. 
Dne 8. srpna mělo jednání, ze kterého se omluvil místostarosta, na pro-
gramu celkem 17 bodů, při jejichž projednávání Rada města mimo jiné: 
- schválila zadávací podmínky pro výběrové řízení na veřejnou zakázku 

„Rekonstrukce místních komunikací v Chropyni“, vypracované firmou 
Steska, Kavřík, advokátní kancelář, s. r. o.;

- schválila uzavření dodatku dle listu vozidel k pojistné smlouvě 
Pojištění odpovědnosti za škodu způsobenou provozem vozidel pro 
dvě nová vozidla SMM Chropyně;

- schválila uzavření příkazní smlouvy mezi městem Chropyně a firmou 
RENARDS, a. s., jejímž předmětem je administrace dotace z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj „Městské kulturní středisko – revitalizace 
společenského sálu“; cena dotačního managementu je 151.250 Kč 
včetně DPH; 

- schválila uzavření příkazní smlouvy mezi městem Chropyně a firmou 
RENARDS, a. s., jejímž předmětem je administrace dotace z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj „Rekonstrukce místních komunikací 
v Chropyni“; cena dotačního managementu je 151.250 Kč včetně 
DPH;

- schválila výběr dodavatele na akci „Retoping povrchu házenkář-
ského hřiště“, který se umístil na druhém místě ve výběrovém řízení, 
a to firmu SPORT Construction, a. s.; cena prací dle nabídky činí 
2.995.832,35 Kč včetně DPH;

- schválila uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo na zhotovení akce 
„Městské kulturní středisko Chropyně – revitalizace společenského 
sálu – nové vyhlášení“ uzavřené mezi městem Chropyně a firmou 
HLAVA-STAVBY, s. r. o.; cena akce se navyšuje o 3.339.483,87 Kč 
bez DPH, tedy na celkovou cenu 30.991.885,87 Kč bez DPH; nový 
termín dokončení díla je 3. dubna 2023;

- souhlasila s připojením budov ve vlastnictví města Chropyně 
na optickou síť FTTH prostřednictvím společnosti Telco Infrastruc-
ture, s. r. o.;

- souhlasila se stavbou „Výrobně obchodní areál FERDUS, s. r. o. 
Chropyně“;

- vzala na vědomí rozbory hospodaření příspěvkových organizací 
města Chropyně za 1. pololetí 2022;

- schválila úpravu rozpočtu č. 1 v roce 2022 organizace Služby ob-
čanům Chropyně, p. o.

Také 109. jednání městské Rady, které proběhlo dne 29. srpna, proběhlo 
bez omluveného místostarosty. Na programu mělo projednání celkem 
17 bodů. Radní toho dne mimo jiné:
- schválili úpravy Rozpočtu města Chropyně na rok 2022 v rámci 

ukazatele oddílu paragrafu 34 Tělovýchova a zájmová činnost;
- schválili uzavření smluv o spořicím účtu a termínovaném vkladu 

s Komerční bankou, a. s.; 
- schválili vyřazení majetku města Chropyně a jeho následnou likvidaci 

dle předložených protokolů;
- doporučili Zastupitelstvu města schválit protokoly města Chropyně 

o předání majetku k hospodaření organizacím SMM a SLOCH;
- schválili uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 

z rozpočtu města Chropyně pro Fotbalový klub Chropyně, z. s., 
na částečné pokrytí nákladů na pořádání 1. ročníku turnaje přípravek 
ve fotbalu v měsíci srpnu 2022, a to ve výši 5.000 Kč;

- souhlasili se stavbou „Požární zbrojnice a středisko volnočasových 
aktivit, Plešovec“, jejímž investorem bude město Chropyně;

- schválili nabídku firmy Deals Management, a. s., na výkon občasného 

technického dozoru investora na akci „Retoping povrchu házenkář-
ského hřiště“; nabídková cena je 50.000 Kč bez DPH;

- souhlasili se stavbou „Rozšíření a oprava úseku účelové polní ko-
munikace pro zajištění dopravní obslužnosti pískovny Chropyně“, 
jejímž investorem bude EKO Agrostav, a. s.;

- vzali na vědomí informace o částečném odstoupení od smlouvy 
o provozování vodovodu a kanalizace pro veřejnou potřebu ze dne 
01.10.2015, které učinila společnost Vodovody a kanalizace Kroměříž, 
a. s., přípisem ze dne 22.08.2022, a to pro Čerpací stanici odpadních 
vod Plešovec, která se nachází v havarijním stavu;

- schválili uzavření Smlouvy o spolupráci při sběru starého textilu, 
obuvi a oděvů mezi městem Chropyně a firmou TextilEco;

- schválili nabídku účastníka ELIS-střechy, s. r. o., na opravu střechy 
budovy Střediska volnočasových aktivit; nabídka vybraného doda-
vatele byla vyhodnocena jako ekonomicky nejvhodnější na základě 
nejnižší nabídkové ceny 4.990.000 Kč bez DPH.

Na 110. jednání, které proběhlo dne 12. září a ze kterého se omluvil 
L. Graclík, bylo projednáno celkem 23 bodů, u nichž Rada města mj.:
- doporučila Zastupitelstvu schválit Rozpočtové opatření města 

Chropyně č. 3 v roce 2022;
- schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z roz-

počtu města Chropyně pro Kynologický klub Chropyně na částečné 
pokrytí nákladů na dopravu pro členku klubu na mistrovství světa 
v mondioringu, které se uskuteční 05.–09.10.2022 ve městě Gorliz 
ve Španělsku, a to ve výši 10.000 Kč;

- schválila uzavření Dodatku č. 01 Smlouvy o přeložce zařízení dis-
tribuční soustavy v lokalitě Mrlínek s fou EG.D, a. s.; předpokládaná 
cena přeložky je 303.357 Kč;

- schválila uzavření Příkazní smlouvy na výkon funkce technického 
dozoru investora mezi městem Chropyně a Ing. Jiřím Ondruškem pro 
akci „Oprava střechy Střediska volnočasových aktivit, Chropyně“; 
cena za provedené práce je 78.000 Kč;

- souhlasila s legalizací hydrogeologického vrtu VB 9648 Chropyně 
na pozemku parcelní číslo 1565/3 v katastrálním území Chropyně, 
který je ve vlastnictví Českého hydrometeorologického ústavu;

- schválila výběr dodavatele stavební akce „Rekonstrukce míst-
ních komunikací v Chropyni“, firmu SMO, a. s.; nabídková cena 
je 16.955.555 Kč bez DPH;

- vzala na vědomí informace k oznámení o zahájení zjišťovacího 
řízení podle zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní 
prostředí k záměru „Obchvat Chropyně“, jehož oznamovatelem 
je Správa železnic, s. o.;

- souhlasila se stavbou novostavby RD v Plešovci;
- souhlasila s projektovou dokumentací stavby „Chropyně, Podlesí, 

kabel NN, obnova“, ke které zpracovává projektovou dokumentaci 
Prosig, s. r. o., a to s revizí, která byla vyhotovena podle výsledků 
ústního projednání stavby s občany;

- schválila cenovou nabídku firmy Agentura ValFia, s. r. o., na ad-
ministraci projektu s názvem „Systém sběru odpadů v Chropyni“, 
po dobu jeho udržitelnosti;

- schválila žádost SDH Chropyně, která se týká umožnění bezplatného 
vstupu jeho členů do tělocvičny v budově školy v ulici J. Fučíka 675 
ve školním roce 2022/2023;

- schválila platové výměry ředitelů městských příspěvkových organizací.

V pořadí 111. jednání Rady města proběhlo za účasti všech radních 

Ing. V. Sigmundová všem přítomným poděkovala. Popřála všem kandi-
dátům také vše dobré do voleb a těm, kdo již nekandidují, přála, aby 
nezapomněli na ty čtyři roky v zastupitelstvu. Práce to nebyla jednodu-
chá, zvenčí se některé věci zdají být mnohem jednodušší. Popřála všem, 
aby po všech krizích kovidových, energetických nebo válečných se svět 
vrátil, pokud možno, do normálních kolejí. Městu Chropyně popřála 

osvícené voliče, kteří k volbám přijdou. Novým zastupitelům popřála 
hodně sil a chuti do práce.
Předsedající schůze Ing. R. Macháček poděkoval všem přítomným 
za jejich práci pro Zastupitelstvo v minulém volebním období a popřál 
všem kandidátům vše dobré v nadcházejících komunálních volbách 
a jednání ukončil.                                                                      SK

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně

Z jednání Rady města Chropyně
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dne 21. září. Toho dne radní projednali pouze jeden bod, kdy schválili 
ekonomicky nejvýhodnější nabídku, kterou podala firma OB UNIPROFI, 
s. r. o. Cena za výkon technického dozoru investora a BOZP na akci 
„Rekonstrukce místních komunikací v Chropyni“ je 380.000 Kč.

Zatím poslední, 112. jednání, proběhlo dne 3. října v plné sestavě. 
Radní toho dne mimo jiné:
- schválili uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 

břemene s firmou EG.D, a. s., na přípojku napětí u novostavby RD 
v Plešovci;

- schválili vyřazení poškozených a zničených tabletů užívaných za-
stupiteli města Chropyně v období 2018–2022 z evidence města 
a úhradu za zůstatkovou cenu 2.000 Kč;

- schválili uzavření Dodatku č. 1 Smlouvy o dílo uzavřené s firmou 
HART PRESS, s. r. o., s účinností do 31.12.2022, kterým se mění cena 
vydání o rozsahu 24 stran; 

- schválili pronajmutí částí pozemků pro umístění nových kontejnerů 
pro sběr textilu a obuvi firmě TextilEco;

- schválili dohodu o skončení pachtu mezi městem Chropyně a firmou 
Agroječmínek, s. r. o., na pozemky na ulici Hrad;

Z jednání Rady města Chropyně
- souhlasili se stavbou „Instalace nové fotovoltaické elektrárny 

s výkonem 891,62 kWp v areálu Plešovec společnosti Čepro, a. s.“;
- souhlasili s umístěním třech nových informačních tabulí na stávající 

naučné stezce okolo Chropyně;
- souhlasili se smlouvou o právu stavby „Rozšíření a oprava úseku 

účelové polní komunikace pro zajištění dopravní obslužnosti pískovny 
Chropyně“, jejímž investorem bude EKO Agrostav, a. s.;

- schválili nejvýhodnější cenovou nabídku na realizaci slaboproudých 
rozvodů pro akci „Městské kulturní středisko – revitalizace společen-
ského sálu“, kterou předložil Roman Gahura s cenou 499.960 Kč bez 
DPH;

- vzali na vědomí vzor smlouvy o přípoloži FTTH, návrh smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti a návrh smlouvy o zřízení 
služebnosti týkající se přípoloží FTTH do připravených staveb rekon-
strukcí povrchů v ulici Ječmínkova a na náměstí Svobody;

- uložili vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí pokračovat 
v přípravě „Rekonstrukce chodníku Drahy, Chropyně“ a oslovit do-
tčené orgány se žádostí o závazná stanoviska a zajistit podání žádosti 
o stavební povolení akce.

SK

Městské koupaliště v Chropyni, které provozuje příspěvková organiza-
ce Správa majetku města Chropyně, bylo letos otevřeno od 3. června 
do 7. září. Pro nepřízeň počasí sice bylo úplně zavřeno pouze sedmkrát, 
ale počasí, hlavně o víkendech, koupání moc nepřálo. I přes zdražení 
vstupného, které bylo vynuceno extrémním navýšením vstupních cen, 
především elektrické energie, navštívilo koupaliště celkem přibližně 
22 tisíc platících návštěvníků, neplatících dětí do 6 let nepočítaně. 
Ještě před koupací sezonou se nám podařilo vyměnit starou bazéno-
vou folii velkého bazénu, zastřešit pískové filtry novou střechou, aby 
nebyly nadměrně poškozovány slunečním zářením, a byla provedena 
rekonstrukce tepelného čerpadla pro malý bazén, to vše v celkovém 
investičním objemu 5,8 mil. Kč. 
Po uzavření koupaliště začaly ihned práce na zazimování složité tech-
nologie a začala další výměna staré bazénové folie, tentokrát na malém 
bazénu. Současně vedle vstupu k malému bazénu instalujeme nový 
vodní prvek, který jsme pojmenovali „mlžná brána“, ta v parných let-
ních dnech nabídne návštěvníkům osvěžující vodní mlhu. Celková cena 
této investice je téměř 1,7 mil. Kč. V průběhu podzimu ještě doplníme 
areál koupaliště o vzrostlejší stromy, které návštěvníkům v budoucnosti 
poskytnou více stínu. 
Děkujeme všem za návštěvu v roce 2022 a těšíme se na Vás snad 
v lepším roce 2023.                                                         

  Dalibor Kondler

Další koupací sezona za námi
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Volby do zastupitelstev obcí se v naší republice konaly 23. a 24. září 
2022. Dá se říct, že se jedná o volby občanům nejbližší, neboť rozhodují 
o tom, kam se město, ve kterém žijí, bude následující čtyři roky ubírat.

V letošních volbách využilo svého práva volit 1 811 občanů města, což 
lze v procentech vyjádřit číslem 46,23 %. V roce 2018 přišlo k volbám 

48,7 % oprávněných voličů, v roce 2014 to bylo 45,67 % a v roce 2010 
volilo 48,3 %.

Po sečtení hlasů v jednotlivých okrscích a jejich vyhodnocení na pře-
bíracím místě na městském úřadě získali mandát člena zastupitelstva 
tito kandidáti:

Výsledky voleb do Zastupitelstva města Chropyně

Zvolení kandidáti počet získaných hlasů volební strana

Petr Krutil 570 ANO 2011 

Ing. Pavel Kučeravec 569 ANO 2011 

Mgr. Michal Vlasatý 555 ANO 2011 

Mgr. Milan Bajgar, MBA 537 NEZÁVISLÁ VOLBA 

Ivan Juřena 537 NEZÁVISLÁ VOLBA 

Ing. Věra Sigmundová 517 ČSSD 

Květoslav Láník 496 ANO 2011 

Martin Jedlička 494 ČSSD 

Jitka Válková 492 ANO 2011 

Robert Lučan 438 NEZÁVISLÁ VOLBA 

Bc. Ivo Novotný 426 SPOLU 

Luděk Graclík 421 SPOLU 

Mgr. et Mgr. Hana Štrublíková 396 ČSSD 

Veronika Langrová 393 STAN 

Ing. Radovan Macháček 392 SPOLU 

Ing. Zdeněk Večerka 379 ČSSD 

Mgr. Stanislav Kalinec 364 STAN

okrsek 1 2 3 4 5 celkem

celkový počet oprávněných voličů 1092 974 771 898 182 3917

počet osob, kterým byla vydána úřední obálka  467 427 342 468 107 1811

počet odevzdaných úředních obálek 467 427 341 468 107 1810

počet platných hlasů 6972 6510 5229 7090 1497 27298

Číslo a název volebního subjektu hlasy hlasy hlasy hlasy hlasy celkem

1 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 758 857 845 832 131 3423

2 SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) 1582 1193 660 1196 308 4939

3 NEZÁVISLÁ VOLBA PRO CHROPYNI 1197 1277 1045 1386 255 5160

4 Česká strana sociálně demokratická 1444 1299 944 1347 580 5614

5 ANO 2011 1991 1884 1735 2329 223 8162

O výsledku ustavujícího zasedání Vás budeme informovat v příštím čísle, neboť se bude konat až po zpracování tohoto vydání.    Dana Jedličková

Prosím, nezapomeňte! 
Uzávěrka Zpravodaje č. 10/2022 je

24. listopadu
Vaše příspěvky přijímáme do 12:00
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První říjnovou středu byla na chropyňském zámku zahájena akademie 
třetího věku pro zájemce z našeho města a blízkého okolí. 
Úvodní přednáškou na téma „Střípky z historie chropyňského zámku“ 
provedl návštěvníky Ing. Martin Krčma, kastelán kroměřížského zámku. 
Znalost historie Kroměříže byla patrná z každé jeho věty. Do tohoto 
kontextu zasadil také informace vztahující se k Chropyni. Posluchače 
pak seznámil s časovou linií od šlechtického sídla přes odkoupení 
panství kardinálem Františkem z Ditrichštějna, stavebními úpravami 
až po současnou podobu loveckého zámku. Všichni, kteří se chtěli 
dozvědět něco o historii zámku, nebyli jen pouhými posluchači, 
ale v samotném závěru se aktivně zapojili do debaty. A tak si někteří 
návštěvníci této zajímavé akce v jejím závěru odnášeli nové informace 
o funkci zámku i v jeho novodobých dějinách.

Akademie třetího věku byla zahájena

děkuji vám všem za projevenou důvěru. Také děkuji všem, se kterými 
jsem v průběhu bezmála 12 let ve funkci starostky města Chropyně 
spolupracovala. Je pro mě velkou ctí, že jsem se s občany našeho města 
mohla v nepatrném zlomku času podílet na tvorbě jeho historie.

Věra Sigmundová

Děkujeme vám za vaše hlasy.
Kandidáti a zvolení zastupitelé města Chropyně za ČSSD

Vážení spoluobčané 
a milí voliči,

Služby občanům Chropyně, příspěvková organizace, která je od 1. 2. 2020 
poskytovatelem terénní sociální služby Pečovatelská služba města Chropyně, 
děkuje Zlínskému kraji za poskytnutí finanční podpory pro Pečovatelskou 
službu města Chropyně ve výši 1.545.550 Kč z Programu pro poskytování 
finanční podpory z rozpočtu Zlínského kraje k zajištění dostupnosti soci-
álních služeb na území Zlínského kraje pro rok 2022, dále za poskytnutí 
finanční podpory ve výši 169.100 Kč z Programu pro poskytování finanční 
podpory z rozpočtu Zlínského kraje k zajištění priorit sociálních služeb 
na území Zlínského kraje pro období 2020 – 2022 (r. 2022).
Celková částka 1.714.650 Kč poskytnutá z rozpočtu kraje z jednotlivých 
programů byla a je v průběhu roku 2022 využívána na úhradu nákladů 
spojených se zabezpečováním činnosti pečovatelské služby v jejím územním 
obvodu (Chropyně, Plešovec, Záříčí, Kyselovice a Žalkovice).
Dotace byly poskytnuty formou veřejnoprávních smluv mezi krajem a naší 
organizací, kdy tyto smlouvy specifikují, k jakému účelu lze dotace využít.

Jana Kutá

Poděkování
Zlínskému kraji za finanční podporu 
Pečovatelské služby města Chropyně v roce 2022

„Když jsme tuto akci plánovali, zamýšleli jsme ji jako setkání 10 až 15 lidí 
zapálených do historie našeho města, kteří si přijdou vyslechnout 
přednášku a zapojí se do malé diskuze. Nicméně tak velký zájem nás 
moc mile překvapil,“ uvedla ředitelka příspěvkové organizace SLOCH 
Mgr. Jana Kutá.



12

9/2022Zpravodaj města Chropyně

Již po osmé spolu nahlédneme do map, abychom pátrali po původech 
názvů jednotlivých katastrálních území. Kousek za Chropyní směrem 
na Plešovec a na Kyselovice leží několik tratí, které svůj název odvozují 
od hradu: Hrad, Pod Hradem, Přední Hradecko, Prostřední Hradecko 
atd. Možná si říkáte, že kousek od ulice Hrad přeci stával v minulosti 
opravdu hrad, tak co je na tom zvláštního. Ale tak úplně jednoznačné 
to není ani v tomto případě. 

Pokud se začnete hlouběji zabývat historií našeho města, velmi brzy 
zjistíte, že zatímco na kupní listině z roku 1517, kdy Vilém Kuna 
z Kunštátu prodává Hynkovi z Ludanic ves Chropyni s patronát-
ním právem ke kostelu a dalším příslušenstvím, za 2000 kop grošů, 
tak už v roce 1567 prodává Jan z Ludanic Vratislavu z Perštýna statek 
Chropyně se vším příslušenstvím, tj. tvrz, dvůr a městečko Chropyni, ves 
Zářičí, ves Bochoř, ves Vlkoš s podacím kostelním, ves Plešovec s lidmi, 
mlýny, stavy, pivovary, zahradou, štěpnicemi a rybníky za 41.000 zlatých 
tolarů. Co se tady za těch padesát let odehrálo? Ludanicové museli 
postavit tvrz, na které přebývali a řídili odsud své panství. Neznamená 
to však, že zde žili trvale. Přesto některé listiny jsou sepsány a datovány 
v Chropyni. Dále zrušili katolický kostel, protože byli českobratrského 
vyznání. Víme, že založili českobratrský sbor, kterému věnovali značný 
majetek a privilegia a zřídili gymnázium. Bylo toho ještě mnohem více, 
ale pro naše dnešní povídání je podstatná stavba tvrze. Kde vlastně stála, 
jak byla velká, kdy ji vlastně postavili? Nabízí se dvě možnosti. Buď stála 
právě na Hradě, nebo na místě, kde je dnešní zámek. 
A aby se historie stala ještě více nepřehlednou, tak hned v říjnu téhož 
roku 1567 podstupuje Vratislav z Perštýna a na Tovačově celé panství 
panu Hanuši Haugvicovi z Biskupic a jeho bratru Václavovi. Hanuš 
žádá českého krále Rudolfa II. o povolení zbořit poškozenou starou 
tvrz (Jak starou? – dvacet, třicet, čtyřicet let) a postavit na novém 
místě u Chropyně hrad Nový Haugvicov (rok 1577). A skutečně 
v roce 1579 začíná se stavbou. Povolá vlašského mistra, který mu 
postaví jednopatrovou budovu s arkádami. Jeho poslední vůle a listiny 
datované rokem 1580 jsou již sepsány na Novém Haugvicově. Tohle 
všechno se odehraje v 16. století. Které nové místo si vybral Hanuš 
Haugvic pro stavbu svého hradu? Zase se nabízí dvě možnosti. Stavěl 
hrad na Hradě, nebo je jednopatrová budova s arkádami základ 
našeho současného zámku?
Abychom mohli alespoň částečně tuto hádanku rozluštit, je nutné 
si srovnat všechny dostupné informace. Nejprve si musíme uvědo-
mit, že v 16. století se ještě nerozlišoval význam slova hrad a zámek 
podle dnešních měřítek. Takže jestliže se v listinách určených Hanuši 
Haugvicovi zmiňuje hrad, může se klidně jednat o zámek. Podrobné 
plány tehdejší stavby už zřejmě neexistují, alespoň já o ničem takovém 
nevím. Hledala jsem, co na dané téma říká kronika města: „… Haug-
vicovi se nelíbila tvrz, kterou postavili Ludanicové, žádal proto panovníka 
o povolení postavit si na novém místě hrad nebo zámek.“ Kronika rovněž 
uvádí, že tvrz stála na místě současného zámku, Haugvic si vybral trať 
na Hradě, navezl umělý kopec, postavil hrad a obehnal jej příkopem 

a valem.“ Na staré mapě, která je datována do roku 1764-1780, 
je skutečně zakresleno opevnění, připomínající matici.

Dalším zdrojem informací je kniha O té naší Hané katolického kně-
ze Jana Horáka. Jan Horák měl přístup do arcibiskupského archívu 
a v jeho knize je uvedeno spoustu údajů, které jsem jinde nenašla. 
O hradu píše: „… Hanuš se rozhodl v Chropýni, kterou učinil svým nej-
milejším sídlem, postaviti nový zámek. O Hanušových italských sklonech 
svědčí prameny sdostatek. Památkou těchto hlubších uměleckých zálib 
Hanušových je chropýňský zámek, původně jednopatrová stavba v stylu 
vlašské renaissance, zdobená do nádvoří arkádami. Z původního rázu 
Hanušovy stavby dochovaly se dodnes v průčelí zámku arkádové oblouky, 
dnes vyzděné. Nynější věž vystavěl až kardinál Ditrichštejn po r. 1615…“ 
Dále také uvádí seznam jmen držitelů gruntů, kterým přidělil pozemky 
v panských rolích. Protože za dob Hanuše Haugvice nebyl v Chropyni 
katolický kostel, na hradě byla postavena kaple, pro kterou si vyžádal 
u samotného papeže Řehoře XIII. výjimky. Jméno autora stavby pra-
meny neudávají, pouze na účtech je uvedeno vlašský mistr. Materiál 
a dělnictvo si dodával Hanuš sám.
K tomu, abychom byli schopni si mezi oběma názory vybrat, je nutné 
vzít v potaz ještě další skutečnosti. Cesta z Kroměříže do Chropy-
ně nevedla tak, jsme dnes zvyklí, přes Plešovec. Ještě na mapách 
z prvního josefovského mapování vedla přes Skaštice, okolo Lhotska 
a do Chropyně ústila před arcibiskupským statkem přibližně ve stejných 
místech jako dnes. Stará cesta kolem Černého jezera zanikla ještě 
před tím, než panství koupili Ludanicové, protože máme doložené, 
že Jan z Ludanic nechtěl platit poplatky ze zaniklé cesty.  Bylo by tedy 
logické postavit tvrz v dostupnosti důležité spojnice. Tvar opevnění, 
které bylo na Hradě, dle mého mínění neodpovídá práci vlašského 
(italského) mistra, ani uměleckým zálibám Hanuše Haugvice, který 
chtěl na Chropyni trávit více času. Jeho obrovskou zálibou byl totiž 
lov, v Rasině byla zřízena obora a hluboké lesy v okolí městečka 
umožňovaly užívat si této záliby po libosti. Často sem zval spoustu 
hostů. Možná i to byl důvod, proč mu stará tvrz nevyhovovala. Navíc 

 Zakreslený hrad - I. vojenské mapování 1764-1780.

Kde to naši předci důvěrně znali
Tvrz nebo hrad?

 Mapa tratí okolo Hradu.
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Na samotném konci září letošního roku bylo s definitivní platností 
rozhodnuto o provádění rekonstrukce místních komunikací na ulici 
Ječmínkova a na náměstí Svobody. Stalo se tak v bezprostřední souvislosti 
se získáním dotace na uvedenou investiční aktivitu města Chropyně. 
Na začátku října pak byly občanům Chropyně předloženy informace 
o rozsahu a předpokládané délce trvání prací na obnově komunikací. 
Byly to první informace, které mimo jiné vzešly z úvodního jednání města 
Chropyně s čerstvě vysoutěženým dodavatelem stavebních prací. Protože 
se situace vyvíjí, je třeba dříve poskytnuté informace doplnit a upřesnit. 
Připravená rekonstrukce komunikací se v letošním roce omezí pouze 
na část na náměstí Svobody. Pokud vše dobře půjde, tak letos by měla být 
tato část investice i dokončena, včetně nových povrchů z asfaltobetonu. 
Rekonstrukce povrchů v ulici Ječmínkova započne až s příchodem příz-
nivého počasí zjara příštího roku a skončit by měla v září 2023. 
Informace budou průběžně upřesňovány a poskytovány občanům. 
S ohledem na povahu a rozsah prací dojde k pestré škále dopadů 
na občany, a to včetně dopravních omezení. Vždy ale bude snahou 
města Chropyně minimalizovat dopady stavebních prací a s tím spojených 
dopravních omezení na minimum a na nezbytně nutnou dobu. Práce 
budou děleny do etap, v rámci kterých bude apelováno na dodavatele 
prací, aby zachoval přístup k nemovitostem v aktuálně řešeném úseku 
v co největší možné míře a s minimálními omezeními. 

Rekonstrukce místních komunikací
a dočasné přeložení autobusové zastávky

zdroddddddzdrozdrozdrozdroj: dj: dj: dj: dj: ddopraopraoprapraravniwniwvniwvniwvniwvniwebovebovveboveboebeboe ka.cka.cka.ca.ck zzzzzzzzz

Kde to naši předci důvěrně znali
Tvrz nebo hrad?

Letecký snímek z roku 1950.

Opatření, kterému se v rámci letošního roku nevyhneme, je dočas-
né přeložení autobusové zastávky na náměstí Svobody u ulice Míru 
do nové pozice na náměstí Svobody u č. p. 9 a 10, tedy do místa stávající 
autobusové zastávky. 
Věřme, že provádění prací přečkáme bez zásadních komplikací a pro-
blémů a že se následně budeme moci nerušeně těšit z něčeho nového.

JiPo
reklamareklama

Rychlá půjčka 
5.000–30.000 Kč

Peníze ještě dnes

Telefon: 602 612 030
Chropyně a okolí

při důkladné prohlídce zámku najdeme zazděný průchod vedoucí 
na oratoř do původní kaple. Průchod je v horní části zdi při přechodu 
ze zámku do dnešního víceúčelového sálu. Kaple ztratila po dostavbě 
kostela v 18. století svůj význam i proto, že zámek byl využíván jen 
příležitostně jako lovecký zámeček. Byla tedy upravena na konírnu 
a hospodářské budovy.
Zdá se mi tedy logické, že na Hradě stála původní ludanická tvrz 

s opevněním a valem a Haugvic postavil základ dnešního zámku. 
Pro mne dalším argumentem je i oprava a další budování kardinálem 
Ditrichštejnem. Nebudu přeci opravovat starou tvrz, částečně rozpadlou, 
když mám postavenou novou, jednopatrovou budovu, na kterou mohly 
být použity i kameny z původní tvrze, jestliže Hanuš Haugvic, jak v dopise 
císaři uvádí, měl záměr ji zbořit. 

Ještě na leteckých snímcích z roku 1950 je patrná část stavby. V kro-
nice se píše také o tom, že když pamětníci orali na místě bývalého 
„hradu“ parním pluhem a zabrali hlouběji, ozývalo se dunění, jako 
by tam byly sklepy. Definitivní rozhřešení naší hádanky by dal jedině 
odborný archeologický výzkum. Vím, že je možné dnes pomoci dronu 
a speciálního snímače zaznamenat základy staveb ukrytých v zemi 
a určit jejich polohu a tvar. Možná bychom byli všichni překvapeni, 
jaké architektonické poklady z historie jsou uloženy v našem neda-
lekém okolí. 
Osmkrát jsme spolu pátrali po zapomenutých místech, počasí už bude 
přát spíše hledání v archívech než procházkám. Doufám, že jste si naše 
výlety do historie užili stejně jako já. Možná v příštím roce se vydáme 
za dalším poznáváním historie našeho města.

Martina Kunčarová
Zdroje: Jan Horák – O té naší Hané, 

kronika města Chropyně, Opavský zemský archív

Zde 
mohla být 

vaše inzerce. 

Cena od 
375,10 Kč vč. DPH.

Více informací 
v redakci 

nebo na www.
muchropyne.cz. 
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Čtenářská dílnička ve 3. B
V pátek byly děti natěšené už od rána. Čekala je totiž oblíbená 
čtenářská dílna. Už podruhé v tomto školním roce, ale o to více 
se na ni děti těšily. 
Před takovou hodinou si děti upraví třídu tak, aby se v ní cítily 
co nejlépe. Nastává tedy velké stěhování, pomocí židlí a lavic 
si děti vytvoří různé úkryty a domečky, do kterých si naskládají 
polštářky, deky a plyšová zvířátka přinesená z domova. A pak se dají 
do čtení. A v tuto chvíli je ve třídě veliký klid a pro mě opravdový ráj. 
Sama jsem totiž vášnivá čtenářka a dělá mi velkou radost, když 
vidím, jak děti rády čtou. Po čtení se všichni sesedneme a povídáme 
si o přečtených knihách. Děti totiž mluví o knížkách velmi rády 
a stejně tak rády poslouchají vyprávění od ostatních. 

Mgr. Jana Behancová

Ze života základní školy

Korunovační klenoty a 4. A
Letošní školní rok jsme zahájili vpravdě královsky – návštěvou výstavy 
replik korunovačních klenotů na zámku v Holešově. České koruno-
vační klenoty jsou národní kulturní památkou a cenným pokladem. 
Viděli jsme sice repliky, ale byly stejně krásné jako originály. Dozvě-
děli jsme se mnoho zajímavého o tom, že příběh klenotů je spojen 
s dějinami našeho státu. 
Na informačních panelech jsme si četli o osudech 22 vladařů, kteří 
použili tyto klenoty při své korunovaci. Mohli jsme si úplně zblízka 
prohlédnout Svatováclavskou korunu i krásně zdobené žezlo a jablko. 
Mimo to byly k vidění i další věci. 
Kluci obhlíželi repliku korunovačního meče, děvčata zaujala kopie 
slavnostních šatů Marie Terezie. Také jsme si prohlédli korunovační 
plášť, repliku Pražského Jezulátka, husitské zbraně a různé středo-
věké listiny. 
Velmi zajímavé bylo doprovodné video, které ukázalo postup vý-
roby replik klenotů. Svou návštěvu Holešova jsme si ještě zpestřili 
prohlídkou zámeckého parku a kovárny, kde nám paní průvodkyně 
povyprávěla další zajímavosti. 

4. A

Žáci 9. B na exkurzi v Brně
Pro zpestření zářijové výuky se žáci 9. B vydali 27. září na exkurzi 
do Brna. Po vytoužené cestě vlakem jsme se přesunuli do Vida 
centra, zábavného vědeckého centra, kde si žáci díky mnoha inter-
aktivním exponátům mohli vyzkoušet, jak fungují věci kolem nás. 
Velkému úspěchu se těšila rotující místnost, jež byla navštěvována 
opakovaně. Dále jsme zjistili, že když slečny z naší třídy společně 
zapiští, mají téměř silnější hlas než řev lva. Každý si přišel na své 
a po téměř 2 hodinách jsme ještě navštívili program v divadle, kde 
jsme si rozšířili znalosti o proudění větru. Naši žáci se dokonce 
zapojili do pokusů. Po první vzdělávací části následoval přesun 
do NC Vaňkovka na vytoužený, leč nezdravý oběd v KFC. 
Po doplnění energie a u někoho i šatníku :-) následoval druhý 
přesun na brněnské výstaviště, tentokrát na egyptologickou výstavu 
Tutanchamon. Zde jsme si mohli představit, jak vypadalo objevová-
ní hrobky Tutanchamona a prohlédnout vskutku skvostné exponáty 

z dob dávno minulých. Na konci expozice bylo možno vyzkoušet 
i virtuální realitu, čehož se někteří žáci s odvahou chopili. 
Po historické části exkurze následoval druhý přesun do nákupního 
centra, kde si žáci koupili, co nestihli v polední pauze. Před půl 
6 jsme nasedli do vlaku směr Nezamyslice, kdy k velké radosti 
žáků byla možnost jet v kupé. Před 19 hodinou jsme všichni 
v původním stavu i počtu vystoupili v Chropyni se zážitky, které 
nám nikdo nevezme. Děkuji žákům za jejich zodpovědný přístup 
a za bezproblémový průběh celé exkurze. Je pravdou, že ve vlaku 
cestou zpět se pan průvodčí divil, že jedu s žáky sama, ale vy-
světlila jsem mu, že je na ně spoleh a 15 žáků na jednu vyučující 
je nadstandartní :-).

Mgr. Kateřina Majtánová
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Kdo by byl řekl, že Gymnázium Kojetín v tomto školním roce slaví 
rovnou třicítku? Za takovou řádku let prošly branami školy stovky 
a stovky jejích absolventů. Na vývoj během tří desetiletí i na každého 
úspěšného studenta je škola náležitě hrdá. Kdo jiný než lidé se školou 
spjatí a ti, kteří se – byť jen na pár let – stávají její součástí, utvářejí 
neopakovatelnou komunitu, kterou neúprosný čas vystřídá za další. 
Léta strávená na půdě školy tak patří ve velké míře pouze vzpomínkám 
– fotografiím, diplomům, oceněním, archivovaným průkazům či arte-
faktům ryze osobního rázu. 
Kulaté výročí obvykle vybízí ke sdílení. Lidé se setkávají, odhalují dávno 

zapomenuté momenty a navazují na přerušené konce hovorů a přátelství. 
A proto se obracíme na vás, absolventy GKJ – pojďte s námi sdílet vaše 
školní vzpomínky. Máte-li doma fotografie, ocenění, třídní maskoty, 
školní práce či projekty a podobné cennosti, podělte se o jejich hodnotu 
s ostatními. Jednou z akcí, které GKJ k příležitosti 30. výročí připravu-
je, je výstava vzpomínek bývalých studentů, která bude k nahlédnutí 
po dobu obou dnů otevřených dveří. Zapůjčením vašich materiálů 
a udělením svolení k jejich vystavení oživíte (nejen) vaše vzpomínky. 
Materiály k vystavení shromažďuje a s péčí opatruje 

Mgr. Markéta Matějková

Oživte vzpomínky 

aneb 30 let Gymnázia Kojetín

Málokomu uniklo, že v posledním čase proběhly rozsáhlé výkopové 
práce na podstatné části sídliště v Chropyni. Tyto práce budou ještě 
pokračovat, navíc se rozšíří do dalších částí sídliště, zejména na ulici 
J. Fučíka. Zmíněné výkopové práce má na svědomí firma Internext 2000, 
která realizuje optickou zemní kabelovou síť na základě povolení, která 
od města Chropyně a stavebního úřadu získala již v letech 2005–2006. 
Ke způsobu provádění záměru zazněla z řad občanů početná kriti-
ka, v mnoha ohledech oprávněná. Nedostatky v provádění záměru 
se odstraňují realizační firmou velmi pozvolna a ještě způsoby, které nelze 
považovat za zcela korektní, a to i přes opakované a důrazné dovolávání 
se nápravy ze strany města Chropyně. Trápení s danou firmou a kvalitou 
prováděných prací ovšem není jediné, co její působení ve městě zatěžuje. 
Další negativum spočívá v tom, že firma neumožnila využití výkopů firmě 
T-Mobile a spolku cyrilek.net z. s., kteří mají městem Chropyní rovněž 
udělené souhlasy s uložením optické zemní kabelové sítě, a to i přes to, 
že byla ke koordinaci s těmito záměry důrazně vyzvána. 
Město Chropyně samozřejmě v tlaku na kvalitu prací a koordinaci zá-
měrů pokračuje, aby se minimalizovalo opakované narušování zejména 
zpevněných ploch a aby se již poškozené plochy vrátily do původního, 
nebo ještě lepšího stavu co nejdříve. Ne vždy je to ale jednoduché, 
což popisovaný případ jednoznačně dokladuje.

Jiří Pospíšil

Výkopové práce na sídlišti

Kalendář města na rok 2023
I letos pro vás připravujeme kalendář města. K vyzvednutí bude od pondělka 11. prosince 2022 výměnou za kupon, který najdete v příštím vydání 
Zpravodaje.
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 Zveme vás na akce, které u nás proběhnou 
v listopadu:
• Úplňkový rituál 
• Masáže na uvolnění svalů i mysli – workshop 

(neděle 06.11.2022)
• MiniFitness Party – sportovní dopoledne 

(sobota 12.11.2022)

Rodinné centrum Sedmikráska
• Zdobení dortů pokaždé jinak – workshop 

(neděle 13.11.2022)
• Zdobíme perníčky s Gabčou – workshop 

(neděle 20.11.2022)
• Etiketa stolování – interaktivní přednáška 

ve víceúčelovém sálu Chropyňského zámku 
Všechny informace k našim akcím naleznete 

Již tradičně se i letos v září konal námi všemi oblíbený pohádkový zámek 
při příležitosti Chropyňských hodů. Na prohlídku jsem vyrazila se svojí 
rodinou. 
Hned na začátku se nás ujala veselá princezna, která se snažila najít 
si svého prince. Provedla nás celým zámkem, představila nám krále 
a jeho rodinu, Ječmínka s jeho maminkou u kulatého stolu. Prošli jsme 
krásnými komnatami a v nich potkali ještě krásnější princezny. Zkusili 
jsme probudit Šípkovou Růženku, pomohli jsme Popelce roztřídit čočku 
a hrách, pyšné princezně jeden z naší skupiny zavázal střevíček, a do-

konce se někteří pokusili rozveselit šíleně smutnou princeznu. S vodní-
kem Račou jsme si zazpívali písničku, chytili si nějakou rybičku a vydali 
se směrem do strašidelného sklepení, kde na nás čekala podivná stvoření, 
strašidla, loupežníci, čarodějky a také výzkumný tým z jiného světa.
Opět se nám to velmi líbilo a byli jsme moc nadšení. Vše proběhlo 
ve spolupráci města Chropyně, organizačního týmu Sloch a spousty 
obětavých lidiček z Kamínku Chropyně. Všem moc děkujeme a těšíme 
se na příští rok.

Bára Křižanová

na vývěsce u obchodu Albert, u rodinného 
centra nebo na níže uvedených internetových 
stránkách:
www.facebook.com/groups/rcsedmikraska
www.rcsedmikraskachropyne.webnode.cz 
rcsedmikraska@seznam.cz

RC Sedmikráska

Zprávičky z Kamínku a Pohádkový zámek
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Začal nový školní rok a v pionýrské klubovně je opět veselo. Třetí záři-
jovou sobotu byla pro děti připravena výtvarná dílna. Děti si nasbíraly 
listy různých tvarů a pomocí temperových barev udělaly otisky listů 
na papír. Po zaschnutí si své otisky dokreslily. V další části se děti seznámily 
s 3D perem, se kterým se naučily pracovat. Mezi jednotlivými výtvarnými 
činnostmi se děti navíc naučily přípravu toustů na svačinku dle jejich 
vlastních preferencí, se šunkou a sýrem nebo různými druhy zeleniny. 
Výtvarné dílny se všem líbily a těšíme se na další.
Výtvarná klubovna je podporována z projektu MŠMT ČR a města 
Chropyně.

Marcela Hrdličková

Výtvarná klubovna
 
aneb okénko do světa umění

inzerce
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Poslední týden v srpnu se z naší pionýrské klubovny ozýval smích a veselí 
dětí. Co se tam stalo? Děti si užívaly různé aktivity na příměstském táboře.

Pondělí
Po úvodním seznámení jsme celý týden zahájili v chemické laboratoři, 
na kterou se přeměnila část naší klubovny. Na děti čekalo velké množství 
jednoduchých pokusů s běžně dostupnými kuchyňskými ingrediencemi, 
potravinářským barvivem a nafukovacími balonky. Děti byly touto akti-
vitou nesmírně nadšeny, obzvláště po povedených pokusech s nafuko-
váním balonku či mícháním a dělením barev. V další části dopoledního 
programu byla návštěva hasičské zbrojnice, kde nám velitel SDH pan Jan 
Bednář ukázal hasičskou techniku a děti si hravou formou zopakovaly 
základy požární ochrany. Odpoledne jsme si vyzkoušeli ve výtvarné dílně 
létající barvy. Děti tato aktivita velmi zaujala.

Příměstský tábor byl plný smíchu a radosti

Úterý
Děti čekal velký výlet. Vlakem jsme jeli do Brna a navštívili jsme park 
VIDA! Co to je? Jedná se o velký zábavný vědecký park u brněnského 
výstaviště, kde se děti baví, objevují a učí hrou. Expozice je rozdělena 
do tematických celků a děti pomocí interaktivních exponátů zkoumaly, 
jak funguje svět kolem nás.

Středa
Dopolední část jsme věnovali hře Kin-Ball. Tato hra se hraje s obrovským 
míčem. Kuba Hrdlička dětem vysvětlil princip hry a ukázal techniku hry. 
Děti si postupně zkoušely nahazovat, odpalovat a chytat obrovský míč. 
Nakonec dokázaly odehrát i samotnou hru. Druhou část dopoledne 
jsme si pomocí výtvarné techniky létající barvy barvili trička. Odpolední 
aktivita se líbila hlavně klukům. Vláďa Snopek dětem ukázal laserovou 
zbraň. Nejprve si řekli základy bezpečnosti při používání zbraně a potom 
dětem vysvětlil, jak se se zbraní zachází. Děti si postupně vyzkoušely 
střelbu a svou přesnost zjistily při střeleckých závodech.

Čtvrtek
První část dopoledne jsme si na hřišti vyzkoušeli aktivity s padákem 
a míčem. Po svačince jsme se vydali do Městské knihovny, kde pro 
nás měla paní knihovnice Markéta Sedláčková připravený interaktivní 
program „Čtyřlístek“. Při skupinové práci si děti ověřily komunikační 
schopnosti a rozvoj sociálních dovedností. Odpoledne jsme si vyzkoušeli 
programování malých robotů OZOBOT.

Pátek
Poslední den na nás čekaly retro hry, hry našich babiček a dědečků. 
Učili jsme se cvrnkání kuliček, skákání panáku, švihadlovou olympiádu, 
skákat gumu nebo cukr, káva, limonáda a mnoho dalších. Na závěr 
si děti zahrály vybíjenou. V druhé části dopoledne jsme byli na interaktivní 
prohlídce zámku a na výstavě hraček. Odpoledne si děti zahrály turnaj 
v kartách. Vyzkoušely si pexeso, Černého Petra nebo hru kvarteto. Na zá-
věr jsme zhodnotili celý týden a prošli si všechny aktivity, které děti prožily. 
Týden je za námi a my děkujeme všem, kteří dětem věnovali svůj čas. 
Za dobré obědy děkujeme restauraci Ječmínek. 
Tato aktivita byla financována z prostředků MŠMT ČR a města Chropyně. 

Marcela Hrdličková
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V sobotu 8. října se konal turnaj neregistrovaných ve stolním tenise „O pře-
borníka Chropyně“, který již tradičně náš oddíl pořádá na začátku sezóny. 
Po krátkém zahájení a přivítáním účastníků předsedou oddílu Ing. Josefem 
Baďurou byli přihlášení hráči rozděleni do čtyř skupin. Z každé skupiny 
postoupili první čtyři do pavouka, který rozhodl o celkovém vítězi turnaje. 
Nejlepším hráčem a celkovým vítězem se stal Tadeáš Stránský, který 
ve finále porazil chropyňského hráče Jana Dvořáka, třetí místo vybojoval 
Josef Chlud po výhře nad Tadeášem Cifkou. 
Zvlášť se pak hodnotila úspěšnost hráčů z Chropyně. Přeborníkem Chro-

O přeborníka Chropyně
19. ročník turnaje neregistrovaných

pyně pro rok 2022 se stal Jan Dvořák, druhé místo patří loňskému vítězi 
Martinu Dosedělovi a třetí Tomáši Navrátilovi. 
Vítězům předal předseda oddílu stolního tenisu Ing. Josef Baďura poháry 
a ceny.
Celkem se letošního ročníku zúčastnilo 21 hráčů, z nichž byly dvě ženy 
a pět dětí do 15 let. Ti obdrželi malou pozornost bez uvedení pořadí.
Věříme, že byli všichni účastníci spokojeni, a to nejen ze sportovních 
výkonů, ale i z občerstvení, které pořadatelé zajistili.  
Snad se zase všichni sejdeme na příštím ročníku, nebo jako diváci na našem 
dalším turnaji – „Memoriálu Josefa Maršála“, který se koná 19. listopadu 
v hlavním sále TJ.
Akce se konala pod záštitou města Chropyně a TJ Chropyně.             ST

inzerce
reklam

a
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Je to už pravidlem, že na začátku školního roku pořádá oddíl atletiky při 
TJ Chropyně náborové závody. I letos si mohly děti 2. září zkusit atletické 
disciplíny a porovnat své síly s našimi členy. Po náborových závodech 
naše atletická základna čítá 42 členů, z čehož máme s trenérkami Jitkou 
a Marcelou obrovskou radost.
Září, stejně jako říjen, je pro nás ve znamení atletických závodů, které 
jsme odstartovali 19. září na stadionu v Chropyni. V tento den jsme spo-
lečně s atlety po celé republice vzdali hold manželům Zátopkovým. Akce 
nesla název Sportuj jako Zátopkovi a za náš oddíl se i přes déšť a nepřízeň 
počasí zúčastnilo téměř 20 dětí, za což jim patří velké poděkování.  
Pátek 23. září patřil okresnímu přeboru, kde jsme na atletickém stadionu 
v zastoupení 27 atletů vybojovali více cenných kovů. V kategorii mladších 

dívek na překážkové trati získala 2. místo Kristýna Židlíková. Ve stejné 
věkové kategorii v dálce skočila Anna Maria Milerová 2,74 m, čímž 
získala bronzovou medaili. Mladší žáci sice medaile nezískali, ale starší 
hoši si odvezli, díky výkonu Jakuba Navrátila v dálce 3,47 m, prvenství. 
Ve stejné věkové kategorii pak vybojoval Daniel Černý stříbrnou medaili 
v hodu kriketovým míčkem výkonem 29,70 m a bronzové místo zůstalo 
na Jakuba Navrátila, jehož výkon činil 27,40 m. V kategorii starších dívek 
vybojovala 1. místo v dálce výkonem 3,27 m Sofie Majtánová. Ta obsadila 
i 2. místo v běhu přes překážky. 
Dne 28. září se vydalo pár odvážných závodníků na biatlonový závod 
do Zubří. Tento závod se běžel na 3 kola po 400 m v blátivém terénu 
a mezi každým kolem byla střelba ze vzduchovky vleže. Všichni členo-
vé, kteří tento závod v obtížných podmínkách zvládli, si zaslouží velké 
poděkování a obdiv. Zubří pro nás bylo trošku nešťastné, neboť jsme 
obsadili nepopulární 4. místa v kategorii dětí 10–12 let. Za dívky skončila 
na 4. místě Sofie Majtánová, přičemž jí na 3. místo chybělo pouze 
15 vteřin. Za chlapce v kat. 10–12 let byl Michael Moural také 4. se ztrátou 
25 vteřin. Nutno podotknout, že měl ze 47 startujících devátý nejlepší 
čas. Adam Behanec skončil na 16. místě. Věříme, že za tyto skvělé výkony 
si snad příští rok už vybojují tolik vytoužené medaile, ať už jakékoliv. 
Na tak skvělém výkonu měl zajisté podílel rovněž trénink na střelnici, za což 
děkujeme SKM Junior Chropyně pod vedením pana Martina Střechy.
Následně 1. října vyjelo společně s rodiči 22 zástupců oddílu do Pístovic, 
kde nás čekal terénní běh Pístovickou riviérou. Medailové pozice patřily 
i našim dětem. V nejmladších dívkách na trati 200 m časem 1, 21 min 
vybojovala 3. místo Veronika Šafaříková, v kategorii mladší přípravka 
kluků na 500 m vyhrál suverénně Jakub Behanec s časem 2,29 min 
a na 1000 m s časem 4,22 min obsadil 2. místo Adam Behanec.
V pátek 7. října se na atletickém stadionu konaly podzimní oddílové 
závody, kde si naši atleti vzájemně změřili síly ve skoku do dálky, hodu 
kriketovým míčkem a ve sprintech. Celé závodění se neslo v duchu fair 
play a všichni účastníci si po náročných sportovních výkonech odnesli 
sladké odměny.
Tímto ovšem výčet našich aktivit nekončí. V říjnu nás čeká 28. Sokolský 
běh republiky v Kroměříži, následně 29. Běh otrokovickými svahy. Dne 
17. listopadu pak běh v Přerově a samozřejmě, jako každý rok, plánujeme 
pro děti Mikulášský běh v Chropyni.
Chtěly bychom společně s trenérkami poděkovat hlavně rodičům, kteří 
nám pravidelně, dlouhodobě a s důvěrou svěřují své děti na tréninky 
a v případě potřeby je také vozí na závody. Doufáme, že naše společné 
tréninkové úsilí se na závodech postupně zúročí a děti budou nadále 
obsazovat medailové pozice. Pokud se to občas nepovede, tak bereme 
každý závod jako další zkušenost, která nás posune dál a ukáže případné 
nedostatky ve srovnání se soupeři, a díky tomu máme možnost se nadále 
zlepšovat.
Závěrem děkujeme městu Chropyně a Národní sportovní agentuře 
za poskytnutí dotací, bez kterých bychom tuto bohatou činnost nemohli 
uskutečnit.                                                        Katka Majtánová

Atletika nezahálí
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04.03.2023 - obřadní síň
22.04. 2023 - zámek 
17.06.2023 - zámek
23.09.2023 - zámek

Dana Kunčarová

Společenská kronika 
Dne 23. září 2022 se dožila velkého životního 
jubilea paní 

Libuše Hlobilová, 

která oslavila své 90. narozeniny! Hodně zdraví, 
úsměvů a pohody přejí dcera Dana, vnuk Bře-
tislav a vnuk Adam s celou rodinou.

Naše milá babičko, 
přejeme Ti hlavně zdravíčko. 
Osmdesát je sice pěkný věk, 

ale naše přání je, 
abys tu s námi byla alespoň do sta let!

Dne 9. října 2022 oslavila své 80. narozeniny 
paní 

Jarmila Kunstová. 

Hodně zdraví a spokojenosti přejí synové 
Miloslav a Pavel, vnučky Veronika s rodinou 
a Markéta s přítelem, pravnoučata Domini-
ček a Radimek a ostatní příbuzenstvo.

Chropyňské počasíChropyňské počasí
- Průměrná teplota v září činila 14,0 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 8. září ve 13:20 (27,9 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 23. září v 06:55 

(1,6 °C). 
- Nejteplejším dnem bylo 8. září s maximální průměrnou teplotou 

20,3 °C. 
- Nejchladnějším dnem bylo naopak 23. září s minimální průměr-

nou teplotou 9,2 °C. 
- Srážky padaly během plných 22 dnů, celkem napadlo 57,4 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 14. září (10,8 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili 122,5 hodiny. 
- V září jsme si užili pouhopouhé 3 letní dny.

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

Vítání nových občánků 
našeho města

Matěj KnedlaDušan Hradil Sabina Vavřinová

Viktorie Rokačová Šimon Vykoukal

nar. 29.05.2022Dana Kunčarová nar. 24.02.2022 nar. 30.05.2022

nar. 12.07.2022 nar. 18.07.2022

Příchod nového človíčka 
je vždy radostnou událostí.

Blahopřejeme všem rodičům 
a přejeme jim hodně radosti 

a především trpělivosti 
při výchově svých potomků.

 
Mezi občany Chropyně 

byly  24. září 2022 
přivítány tyto děti:

Blahopřejeme všem rodičům

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.

Vítání občánků
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Upozorňujeme občany, že zveřejnění ve Spole-
čenské kronice je zpoplatněno částkou 50 Kč 
za zveřejněnou osobu. Poplatek je splatný předem.

Největší poklad na světě
je srdce drahé matky,

a kdo je ztratil, chudý jest,
byť největší měl statky.

Dne 18. října 2022 jsme 
vzpomněli 3. smutné výročí, 
kdy nás navždy opustila naše 

maminka paní 

 Marie Fraňková. 

Děkujeme všem, kdo jste vzpomněli s námi. 
Karel, Josef, Ludmila, Jarmila 
a Michaela s rodinami.

Jen ještě pohled zpátky 
s tím trpce němým rtem,

a těm, kdož mě měli rádi, 
dík a sbohem všem.

Dne 23. října 2022 by oslavil 39. narozeniny náš 
syn a bratr pan 

Zbyněk Grygar. 

Dne 11. prosince 2022 vzpomeneme 21. výročí jeho úmrtí. S láskou 
vzpomínají tatínek, sestra s rodinou a kamarádi.

Čas plyne a vzpomínky zůstávají.

Dne 2. listopadu 2022 vzpomeneme nedožité 
75. narozeniny pana 

Zdeňka Gálíčka. 

S láskou vzpomíná celá rodina.

S láskou vzpomínáme na paní 

Bohumilu Havlíkovou, 

naši maminku, babičku a prababičku. Dne 2. li-
stopadu 2022 uplyne již 16 let od její smrti. 
S úctou dcera s rodinou.

Dne 25. října 2022 jsme si připomenuli 3. smut-
né výročí úmrtí pana 

Františka Valoviče 

ze Záříčí, dne 3. prosince 2022 by se dožil 
85 let. S láskou a úctou 
vzpomínají a nikdy ne-

zapomenou manželka Alena, dcera Karla 
a syn František s rodinami, vnoučata, pravnou-
čata a ostatní příbuzenstvo. Děkujeme všem, 
kdo jste ho znali a měli rádi, za tichou vzpo-
mínku.

Odešlas, maminko, neznámo kam, 
vzpomínky na Tobe zůstanou nám.
Vzpomínky krásné, maminko milá, 

že jsi Ty vždycky pro nás jen žila.

Dne 31. října 2022 tomu budou již 2 roky, kdy 
nás navždy opustila naše milovaná manželka, 
maminka a babička paní 

Liduška Menšíková. 

S láskou vzpomínají manžel Bořek, dcera Lucie s rodinou a synové 
Tomáš a Michal s rodinami.

Stále Tě v srdci máme, 
s láskou na Tebe vzpomínáme.

Dne 31. října 2022 uplyne již 16 let 
od chvíle, kdy nás ve svých 41 letech 
opustil pan 

 Václav Jurčík.

S láskou vzpomíná maminka a sestra 
s rodinou. Děkujeme všem, 
kdo vzpomenou s námi.

Vše pominulo, 
jen stopa lásky v srdcích zůstala. 

Čas plyne a roky ubíhají, 
však na Tebe krásné vzpomínky nám zůstávají. 

Utichly kroky i Tvůj hlas, 
ale obraz zůstává v nás. 

Každičká vzpomínka smutný je vzdech, 
navždy však zůstaneš v srdcích nás všech. 

Dne 1. listopadu 2022 vzpomeneme na 23. výročí úmrtí našeho 
tatínka, dědečka a pradědečka pana 

Pavla Zsemberiho. 

S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou synové s rodinami.

V životě jsou chvíle, 
se kterými se člověk nikdy nesmíří…

Dne 10. října 2022 uplynulo 10 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustil můj manžel, náš tatínek 
a dědeček pan 

Vlastimil Dřímal. 

S láskou stále vzpomíná manželka a synové s rodinami.

Kdo měl rád, nezapomíná.

Dne 18. září 2022 by oslavil své 46. narozeniny 
pan 

 Vratislav Horsák. 

Dne 22. října 2022 jsme 
si připomenuli 4. smutné výročí jeho úmrtí. 
S láskou vzpomíná manželka s dětmi 
i s celou rodinou.

Společenská kronika 
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Společenská kronika 

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 10/2022 - 24. listopadu (vychází 9. prosince)
č. 01/2023 - 12. ledna (vychází 27. ledna)

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 13. října 2022 (číslo vychází 27. října 2022)  
Uzávěrka příštího čísla: 24. listopadu 2022 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Čas plyne a vzpomínky zůstávají.

Dne 11. listopadu 2022 vzpomene 13. výročí 
úmrtí pana 

Zdeňka Modlitby. 

S láskou vzpomínají manželka a děti s rodinami. 

Kdo byl milován, není zapomenut.

Dne 5. listopadu 2022 uplynou 
2 roky od chvíle, kdy odešel 
můj manžel, náš tatínek 
a dědeček pan 

 Ing. Josef Maršál. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. Za vzpo-
mínku děkují manželka a děti s rodinami.

Tak jak z Tvých očí zářila láska a dobrota, 
tak nám budeš chybět do konce života.

Dne 14. listopadu 2022 tomu bude 10 let, co nás 
opustil můj manžel a náš tatínek a dědeček pan 

Josef Chuda. 

S láskou stále vzpomínají manželka a děti s rodinami.

Žádný čas není tak dlouhý,
aby nám dal zapomenout.

Dne 16. listopadu 2022 vzpomeneme 
2. smutné výročí chvíle, kdy nás navždy 
opustila maminka, dcera, sestra a neteř, 
paní 

Michaela Šišková. 

Stále s láskou vzpomíná syn Bedřich 
a ostatní příbuzenstvo. Děkuji 
za tichou vzpomínku těm, kdo ji znali.

Nikdy nezapomeneme na toho, 
kdo nám moc schází.

Dne 5. listopadu 2022 si připomeneme 2. smut-
né výročí úmrtí pana 

Antonína Středy. 

S láskou stále vzpomínají manželka, syn a dcera s rodinami. Kdo jste 
ho znali, vzpomeňte s námi.

Dny plynou jako tiché řeky proud,
jen bolest v srdci trvá a nedá zapomenout.

Dne 9. listopadu 2022 vzpomeneme 3. výročí 
úmrtí mé manželky paní 

Marie Salajové, rozené Kolářové. 

Stále vzpomínají a nikdy na Tebe nezapomenou Tvůj manžel Josef, 
syn Stanislav, bratr Jaroslav a sestra Hana s rodinami.

Hřbitov je smutná zahrada, 
kde tiše pějí ptáci, 

své drahé zde člověk ukládá, 
vzpomínat se sem vrací.

Dne 29. listopadu 2022 
vzpomeneme 2. smutné 
výročí úmrtí mého 

manžela pana 

 Ladislava Šimka. 

Stále vzpomíná manželka, děti a vnoučata.

Kdo v srdcích žije, neumírá.

Dne 22. listopadu 2022 by oslavil pan 

Ladislav Macháček 

své 60. narozeniny. S láskou stále vzpomínáme.
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rově otevřená - pop, rock, folk, muzikál. Podmín-
kou je zpěv zpaměti a zajištěný hudební podkres 
do finálového kola v MP3 formátu. Soutěžit lze s písní 
českou či zahraniční. Více na www.dk-kromeriz.cz.

 Kde: Dům kultury/Klub Starý pivovar, 16:00
 
Kroměříž ANDĚLSKÉ VÁNOCE 2022
02.12.–04.12. S přicházejícím vánočním časem chceme návštěvní-

kům nabídnout den plný adventní pohody, smíchu 
a netradičních zážitků. Nejmenší si zkusí nazdobit 
vlastní baňky a ozdoby na stromeček a ti větší si u nás 
pochutnají na zabijačkových specialitách či svařá-
ku. Můžete se těšit na výstavu vánočních betlémů 
a stromečků, zabíjačkové speciality a kvalitní regio-
nální potraviny. Na programu jsou dětská představení 
včetně rozsvícení vánočního stromu s překvapením. 
Nebude chybět ani soutěž o nejlepší punč nebo 
adventní věnec. Jako netradiční vzpomínku si mohou 
návštěvníci pořídit foto s andělem. Více na www.
vystavistekromeriz.cz. Vstupné: základní 100 Kč, 
snížené 80 Kč, děti do 150 cm zdarma.

 Kde: Výstaviště Kroměříž, pátek 10:00–17:00, 
sobota 09:00–17:00, neděle 09:00–15:00

Přerov EWA FARNA 
11.12. Nové album česko–polské zpěvačky s názvem Umami 

dosáhlo hned několik týdnů po svém vydání na zlato 
a sbírá silně pozitivní ohlasy a recenze, ve kterých 
je označováno za nejlepší desku její 15leté kariéry. 
Album reflektuje zpěvaččin život v posledních letech 
a svým názvem popisuje pátou chuť života. Úřadující 
zlatá slavice na koncertě v Kroměříži ale zazpívá kromě 
novinek samozřejmě i všechny své největší hity. Více 
na www.dk-kromeriz.cz. Vstupné: 690 Kč, 640 Kč. 

 Kde: Dům Kultury Kroměříž, 18:00

Přerov PLAVCI & JAN VANČURA 
15.11. Koncert osloví svým hudebním repertoárem široké spek-

trum diváků, kteří si budou broukat legendární písnič-
ky, jako je Pole s bavlnou, Promovaní inženýři nebo 
Láska je věc kouzelná. Jan Vančura s kytarou (i bez ní) 
oslňuje diváky a posluchače svým výjimečným hlasem. 
Mário Bihári - zpěvák, akordeonista a pianista - ztě-
lesňuje spojení romského hudebního cítění s klasickou 
a folkovou hudbou. David Fiedler okouzlí svým zpě-
vem a představí se coby virtuózní hráč na kytaru. Více 
na www.mdprerov.cz. Vstupné: 330 Kč, 280 Kč, 230 Kč. 

 Kde: Městský dům Přerov, 19:30

Přehled kulturních akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně TŘETÍ AKADEMIE 3. VĚKU
09.11. Téma: Bylinky v kuchyni a lidovém léčitelství. Lektorka: 

Mgr. Veronika Mergentalová. Přednáška o bylinkách 
s ochutnávkou sirupů a dalších produktů s obsahem 
bylin. Vstupné: zdarma. Více na www.sloch.cz.

 Kde: Městská knihovna Chropyně, 09:30

Chropyně KURZ ZDOBENÍ PERNÍČKŮ
17.11. Návštěvníci kurzu si bílou polevou nazdobí perníčky: 

např. adventní věnec, dárky, PF, srdíčko nebo hvěz-
dičku. 

 Kde: MKS Chropyně, 13:00 

Chropyně ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
26.11. Tradiční rozsvícení vánočního stromu s bohatým 

programem, vánočním jarmarkem a čertováním. 
 Kde: areál zámeckého parku/zámek Chropyně,
 od 16:00

Chropyně  POHÁDKOVÉ PROHLÍDKY CHROPYŇSKÉHO 
26.–27.11.  ZÁMKU 
10.–11.12.  Vezměte děti, přijďte na zámek objevit pohádkové by-

tosti. Vy se můžete těšit nejen na princezny a my se tě-
šíme na vás.

 Kde: zámek Chropyně, 13:00, 14:00, 15:00

Chropyně  SOUTĚŽ O NEJHEZČÍ VÁNOČNÍ STROMEČEK 
12.–20.12.  DĚTÍ Z 1. STUPNĚ ZŠ A DRUŽINY 
 V těchto dnech bude probíhat hlasování hlasovacím 

lístkem nebo na FB Městské kulturní středisko Chro-
pyně. Více na www.sloch.cz.

 Kde: ulička Míru, od 12:00

Chropyně ČTVRTÁ AKADEMIE 3. VĚKU
14.12. Téma: Koledy – vyprávění o tom, jak různé zvyky 

vedly k tomu, aby se začaly skládat písničky o Ježíškovi 
v jesličkách. Přednášející: Bc. Dana Šimková. Vstup-
né: zdarma. Více na www.sloch.cz.

 Kde: Městská knihovna Chropyně, 09:30

Hulín KAROL A KVÍDO SLAVÍ VÁNOCE!
20.11. Nejkrásnější období v roce je tady. V kouzelném světě 

Karol a Kvída se slaví Vánoce. Příběh začíná den před 
Štědrým dnem, Kvído se těší na Vánoce a Karol mu 
společně s Naty a Lůcou ukazují, jak probíhají takové 
přípravy v našich rodinách. Kvído píše dopis Ježíškovi 
a věří, že mu Ježíšek donese to, co si nejvíce přeje. 
A jak to celé dopadne? Na to se přijďte podívat 
do divadla. Vstupné: 280 Kč. Více na www.smsticket.cz 
nebo v Informačním centru Hulín.

 Kde: Městské kulturní centrum Hulín, 14:00

Hulín       MARTIN KRATOCHVÍL & JAZZ Q 
29.11. Martin Kratochvíl je česká jazzová legenda, skladatel 

a vůdčí osobnost skupiny JAZZ Q. Vstupné: 250 Kč. 
Více na www.smsticket.cz nebo v Informačním centru 
Hulín.

 Kde: Městské kulturní centrum Hulín, 19:00

Kroměříž KROMSTAR - KROMĚŘÍŽ HLEDÁ TALENT!
05.11. Jde o novou soutěž pro všechny talentované nepro-

fesionální zpěváky a zpěvačky ve věku od 7 do 20 let. 
Pěvecká soutěž je pro Kroměříž a okolí. Soutěž je žán-
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